



COMMISSION SCOLAIRE SIR-WILFRID-LAURIER
SIR WILFRID LAURIER SCHOOL BOARD

September 30, 2025

Chairperson's Statement for Truth and Reconciliation Day

On this National Day for Truth and Reconciliation, the Council of Commissioners honours the memory of the children who never returned home, the survivors of residential schools, their families, and their communities. This day is a solemn reminder of the historical injustices endured by Indigenous Peoples and the ongoing responsibility we all share in advancing reconciliation.

Although only federally regulated workplaces are closed today to observe this holiday, the Council of Commissioners is proud that the schools and centres of the Sir Wilfrid Laurier School Board are using this occasion to raise students' awareness to the importance of truth and reconciliation. Education remains one of the most powerful tools to build a more just and inclusive future, and we all have a role to play in this process.

This morning, we proudly raised the Flag of Truth and Reconciliation at our head office, a visible symbol of our respect, tribute, and commitment to reconciliation.

This day also coincides with Orange Shirt Day, a symbol of remembrance and solidarity that reaffirms the principle that "Every Child Matters". Through this shared act of recognition, we commit to ensuring that the lessons of the past strengthen our resolve to foster respect, understanding, and unity.

On behalf of the Council of Commissioners and the Sir Wilfrid Laurier School Board, I extend our collective respect and commitment as we continue on the journey toward truth and reconciliation.

James Di Sano
Chairperson, Council of Commissioners

Le 30 septembre 2025

Déclaration du président à l'occasion de la Journée nationale de la vérité et de la réconciliation

En cette Journée nationale de la vérité et de la réconciliation, le conseil des commissaires honore la mémoire des enfants qui ne sont jamais revenus des pensionnats autochtones, de même que les survivantes et survivants de ces établissements, leurs familles et leurs communautés. Cette journée est un rappel solennel des injustices historiques subies par les peuples autochtones et de la responsabilité continue que nous partageons pour faire progresser la réconciliation.

Bien que seuls les milieux de travail sous réglementation fédérale soient fermés aujourd'hui pour observer ce jour férié, le conseil des commissaires est fier que les écoles et les centres de la Commission scolaire Sir-Wilfrid-Laurier profitent de cette occasion pour sensibiliser les élèves à l'importance de la vérité et de la réconciliation. L'éducation demeure l'un des outils les plus puissants pour bâtir un avenir plus juste et inclusif, et nous jouons toutes et tous un rôle dans cette démarche.

Ce matin, nous avons fièrement hissé un drapeau commémorant la vérité et la réconciliation à notre centre administratif, un symbole visible de notre respect, de notre hommage et de notre engagement envers la réconciliation.

Cette journée coïncide également avec la Journée du chandail orange, un symbole d'honneur et de solidarité qui réaffirme le principe que « Chaque enfant compte ». Grâce à cet acte partagé de reconnaissance, nous nous engageons à veiller à ce que les enseignements du passé renforcent notre détermination à cultiver le respect, la compréhension et l'unité.

Au nom du conseil des commissaires et de la Commission scolaire Sir-Wilfrid-Laurier, je tiens à exprimer notre respect collectif et notre engagement alors que nous poursuivons notre parcours vers la vérité et la réconciliation.

James Di Sano
Président, Conseil des commissaires



235, montée Lesage
Rosemère (Québec) J7A 4Y6



450 621-5600



www.swlauriersb.qc.ca